

## **Said HANCHANE**

**Director General, National Evaluation Instance, Higher Education Council, Morocco**

Said Hanchane is Director General of the Instance Nationale de l'Évaluation (INE) within the Higher Education Council of Morocco since October 2009. He is visiting fellow at the Institute of Education University of London, Centre for Learning and Life Changes in Knowledge Economies and Societies (LLAKES).

Prior to joining INE he was research engineer at the Centre d'Études et de recherche sur les Qualifications in France (1993-2001), responsible for the Education, Employment and Growth Department and member of the Comité de Direction de l'institut d'Économie Publique at the École des hautes études en sciences sociales (1999-2005). He worked also as researcher at the Centre National de la Recherche Scientifique (CNRS) in France (2001-2009). Between October 2008 and September 2009 he was Central Director for the economic research at the Banque Centrale du Maroc (Bank Al Maghrib).

Mr. Hanchane is member of the editorial board for the Critique économique review and of the Conseil d'Administration de l'Association Marocaine de Science Économiques (AMSE).

He obtained his Doctorat in Economics, Mathematics and Econometrics from the University of the Mediterranean, Gréqam-EHESS. His research topics include: Micro-econometrics, Macro-econometrics, and Econometrics of inequalities, Public economic, Education, and labour and development economics.

## **Saïd HANCHANE**

**Directeur général, instance nationale d'évaluation, le Conseil de l'enseignement supérieur, Maroc**

Saïd Hanchane est directeur général de l'Instance Nationale d'Évaluation (INE) au sein du Conseil Supérieur de l'Enseignement du Maroc depuis Octobre 2009. Il est chercheur invité à l'Institut de l'éducation de l'Université de Londres, Centre d'apprentissage et les changements de vie dans les économies du savoir et les Sociétés (LLAKES).

Avant de rejoindre l'INE, il a été ingénieur de recherche au Centre d'Études et de Recherche sur les Qualifications en France (1993-2001), responsable du Département de l'éducation, l'emploi et croissance et membre du Comité de Direction de l'institut d'Économie Publique à l'École des Hautes Études en Sciences Sociales (1999-2005). Il a aussi travaillé comme chercheur au Centre National de la Recherche Scientifique (CNRS) en France (2001-2009). Entre Octobre 2008 et Septembre 2009, il a été directeur central chargé de la recherche à la Banque Centrale du Maroc (Bank Al Maghrib).

M. Hanchane est membre du comité de rédaction de la Revue Critique Économique et du Conseil d'Administration de l'Association Marocaine de Sciences Économiques (AMSE).

Il est titulaire d'un doctorat en Économie, Mathématique et Économétrie de l'Université de la Méditerranée, GREQAM-EHESS. Ses sujets de recherche: Micro-économétrie, macro-économétrie, économétrie des inégalités, de l'économie publique, l'éducation, du travail et l'économie du développement.